

(Translated from Russian)

Permanent Mission of the Russian Federation to the United Nations Office and other International Organizations in Geneva

No. 3766

The Permanent Mission of the Russian Federation to the United Nations Office and Other International Organizations in Geneva presents its compliments to the Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights and in connection with the joint appeal of several special procedures of the United Nations Human Rights Council, AL RUS 13/2022 of 31 August 2022, regarding supporters of the extremist organizations "Crimean Solidarity" and "Hizb ut-Tahrir", L. I. Hemedzhy, N. N. Sheikhmambetov and R. N. Kiamelev, has the honour to draw attention to the fact that the Russian Federation has never recognized the legitimacy of the politicized General Assembly resolutions 62/262, 71/205, 72/190, 73/263 and 74/168 to which the authors refer, and it does not consider itself bound by them.

In accordance with the Constitution of the Russian Federation, the Republic of Crimea and the city of federal significance, Sevastopol, are de facto and de jure full subjects of the Russian Federation and became part of it in accordance with the free expression of the will of the residents of the Crimean Peninsula. The standards of the domestic legislation of the Russian Federation and of the international human rights obligations to which the Russian Federation is unfailingly committed are applicable in the entire Crimean Peninsula.

In view of the provocative wording in the request from the special procedures about the so-called residence of the persons in question in Ukrainian territory, and also the reference to the "occupation" of Crimea and Sevastopol by the Russian Federation, communication AL RUS 13/2022 has been deemed inadmissible by the Russian Federation and will go unanswered.

The Permanent Mission takes this opportunity to convey to the Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights the renewed assurances of its highest consideration.

Geneva, 9 September 2022

Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights
Geneva



ПОСТОЯННОЕ ПРЕДСТАВИТЕЛЬСТВО
РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ
ПРИ ОТДЕЛЕНИИ ООН И ДРУГИХ
МЕЖДУНАРОДНЫХ ОРГАНИЗАЦИЯХ
В ЖЕНЕВЕ

PERMANENT MISSION
OF THE RUSSIAN FEDERATION
TO THE UNITED NATIONS OFFICE AND
OTHER INTERNATIONAL ORGANIZATIONS
IN GENEVA

№ 3766

Постоянное представительство Российской Федерации при Отделении ООН и других международных организациях в Женеве свидетельствует свое уважение Управлению Верховного комиссара ООН по правам человека и в связи с совместным обращением ряда специальных процедур Совета ООН по правам человека AL RUS 13/2022 от 31 августа 2022 года относительно сторонников экстремистских организаций «Крымская солидарность» и «Хизб ут-Тахрир» Л.И.Гемеджи, Н.Н.Шейхмамбетова и Р.Н.Кямилаева имеет честь обратить внимание на тот факт, что Российская Федерация никогда не признавала легитимность и не считала себя связанной положениями политизированных резолюций Генеральной Ассамблеи ООН 62/262, 71/205, 72/190, 73/263 и 74/168, на которые ссылаются авторы документа.

В соответствии с Конституцией Российской Федерации Республика Крым и город федерального значения Севастополь являются де-юре и де-факто полноправными субъектами Российской Федерации, вошедшими в ее состав по результатам свободного волеизъявления жителей полуострова. На всю

УПРАВЛЕНИЕ ВЕРХОВНОГО
КОМИССАРА ООН
ПО ПРАВАМ ЧЕЛОВЕКА

Женева

территорию Крымского полуострова распространяется действие норм внутреннего законодательства Российской Федерацией и взятых на себя международных обязательств в области прав человека, выполнению которых неизменно привержена Российская Федерация.

С учетом содержащихся в запросе специальных процедур провокационных формулировок о якобы проживании упомянутых в нем лиц на территории Украины, а также об «оккупации» Крыма и Севастополя Российской Федерацией обращение AL RUS 13/2022 признано Российской стороной неприемлемым и будет оставлено без ответа.

Постоянное представительство пользуется настоящей возможностью, чтобы возобновить Управлению уверения в своем весьма высоком уважении. *aa*

г. Женева, *09* сентября 2022 года

